
   Protokół Nr XLVII/13 
z XLVII sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 24 maja 2013 r. 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1530 w sali konferencyjnej Ratusza, na 
Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady czterdziestej siódmej sesji Rady Miejskiej.        
 
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   
 
Przewodniczący Rady poinformował,  że 2 maja br. odbył się Turniej piłki nożnej chłopców. Serdecznie 
podziękował za okazaną pomoc i wsparcie organizacyjne i finansowe w szczególności: Pani Burmistrz, 
radnej Irenie Stawiarskiej, Danucie Koniuszek, Władysławie Płoch oraz radnemu Leszkowi Stróżowi, 
Markowi Krytakowi oraz Panu Mariuszowi Lisowi – sołtysowi sołectwa Wilkanów. 
Burmistrz poinformowała, że słowa podziękowania należą się także Przewodniczącemu Rady, cyt. „gdyż 
cała inicjatywa leżała po Pana stronie”. 
 
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
  
Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Wiceprzewodniczącego Rady – 
radnego Leszka Stróża.  
  
Na zapytanie Przewodniczącego, czy są zmiany do porządku obrad, Burmistrz zgłosiła wniosek aby 
wykreślić w punkcie 4 ppkt 6 : „zmiany w budżecie gminy w roku 2013” z uwagi na to, że dwukrotnie 
powtarza się ten zapis. 
Głosowanie nad wnioskiem:  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za  
wniosek przyjęła. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1.  Otwarcie obrad. 

2.  Powołanie sekretarza sesji. 

3.  Zatwierdzenie protokołów z sesji Rady. 

4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ zmiany w budżecie gminy w roku 2013;  
     2/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej; 
     3/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego MGOK; 
     4/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Filumenistycznego; 
     5/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego ZOZ; 
     6/ zmian w budżecie gminy w roku 2013; 
     7/ zmiany uchwały nr XLI/414/13 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 lutego 2013 r.; 
     8/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu; 
     9/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu; 
   10/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego we wsi   
         Poręba. 
5.  Funkcjonowanie instytucji kultury w gminie: MGOK, Muzeum Filumenistyczne, Biblioteka Publiczna. 
6.  Informacje Burmistrza. 
7.  Zapytania radnych. 
8.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
9.  Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. 

10.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
11.  Zamknięcie obrad.    

        

Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
być na piśmie.  



 
Ad 3.  Zatwierdzenie protokołów  
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołów z: XLIV odbytej w dniu 25 kwietnia 2013 r. 
oraz z XLV sesji odbytej w dniu 5 maja 2013 r.  oraz XLVI odbytej w dniu 13 maja 2013 r. 
 

W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie: 
1/ przyjęcie protokołu z XLIV sesji. 
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła protokół. 
2/ przyjęcie protokołu z XLV sesji. 
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła protokół. 
3/ przyjęcie protokołu z XLVI sesji. 
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła protokół. 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach. 
1/  Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2013. 
Skarbnik poinformowała, że w proponowanym projekcie proponuje się zwiększyć planowane dochody                 
i wydatki o kwotę 396.974 zł. Jest to kwota uwzględniająca autopoprawkę, która była przedstawiona 
wczoraj na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. W związku z ta korektą ulegają zmianie wydatki 
inwestycyjne, wydatki na dotacje. Po dokonanych zmianach budżet po stronie dochodów zamyka się kwotą 
65.641.456 zł, zaś po stronie wydatków będzie to 63.646.767 zł. Nadwyżka budżetu wynosi 1.994.689 zł, 
plan przychodów 1.897.745 zł a planowane rozchody to 3.892.434 zł. W proponowanej kwocie 
zmniejszenia dochodów główna kwota pochodzi z Kapitału Ludzkiego  – tj. 303 tys. zł. 
W tej uchwale wprowadzamy również dotacje budżetu państwa na Program Radosna Szkoła – 63.850 zł – 
przeznaczona na plac zabaw w Wilkanowie.  
Do budżetu wprowadzamy również środki pozyskane ze stowarzyszenia Ziemi Gmin Kłodzkiej na 
organizację dożynek – tj. kwota 15 tys. zł.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 23 maja 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian                      
w budżecie gminy w roku 2013 z autopoprawką. 
Mieczysław Kamiński – prosi o przedstawienie wydatków przez Panią Skarbnik.    
Skarbnik poinformowała, że w pierwotnym projekcie była zaproponowana kwota 15.000. zł na budowę 
zatok autobusowych na odcinku Szklarka – Stara Łomnica. W związku z tym, że znamy już jaki jest koszt 
wykonania tej dokumentacji wprowadza się kwotę 8.500 zł na wykonanie tego zadania. Powstała 
oszczędność w kwocie 6.500 zł została przeznaczona na bieżące utrzymanie dróg na zakup materiałów               
i wyposażenia. Z rezerwy ogólnej kwotę 2.829 zł przenosimy do działu oświata, zwiększając wydatki                 
o 63.850 zł  na wykonanie placu zabaw w Wilkanowie. Kolejno omówiła wydatki w oparciu o przedłożony 
projekt uchwały po autopoprawce.   
Mieczysław Kamiński – mówi, że w dziale 852 Pomoc Społeczna zabieramy z zasiłków okresowych 
53.471 zł i przerzucamy je na aktywizację społeczno-zawodową. Czy ta zmiana nie spowoduje, że będzie 
mniej środków na zasiłki okresowe? 
Małgorzata Kuchejda – odpowiedziała, że nie będzie mniej środków na zasiłki okresowe. 21 maja br. 
podpisana została umowa na realizację projektu systemowego i jest ona obowiązująca do listopada 2014 
r.    
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr XLVII/443/13 

w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2013  

      - stanowiący załącznik nr 3 
 
2/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Biblioteki Publicznej.  
Burmistrz poinformowała, że nakłady poniesione na wymianę pieca centralnego ogrzewania przyniosły  
w 2012 r. zmniejszenie kosztów ogrzewania głównej siedziby biblioteki. Za rok 2012 Biblioteka ma zysk             
w kwocie 9.934 zł i zostanie on przeznaczony na pokrycie strat z lat ubiegłych. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 23 maja 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej.  
Mieczysław Kamiński – poinformował, że w roku ubiegłym Biblioteka miała stratę w wysokości 31.907 zł, 
zaś w roku bieżącym jest zysk. Dodał, że nie mamy uwag negatywnych.    
  



Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za,  podjęła:  
 

Uchwałę Nr XLVII/444/13 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej. 

     - stanowiący załącznik nr 4 
 
 
 
3/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego MGOK.  
Burmistrz poinformowała, że zakończenie i rozliczenie części projektów unijnych w 2012 r. pozwoliło 
jednostce zrealizować dodatkowe przychody i zamknąć rok wynikiem dodatnim – ok. 180 tys. zł i jest 
propozycja aby kwota ta pokryła straty z lat ubiegłych. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 23 maja 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego MGOK.  
Mieczysław Kamiński – poinformował, że zysk jest i nie ma uwag negatywnych.  
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za,  podjęła:  
 

Uchwałę Nr XLVII/445/13 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego MGOK. 

     - stanowiący załącznik nr 5 
 
4/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Muzeum Filumenistycznego.  
Burmistrz poinformowała, że jest strata w wysokości ponad 2 tys. zł i zostanie strata pokryta                           
z przychodów z lat przyszłych. Dodała, że Muzeum ma wyjątkową sytuację dlatego, że amortyzacja, która 
jest praktycznie na papierze w wysokości ok. 27 tys. zł, więc gdyby tego nie było byłby pokaźny zysk          
w kwocie prawie 25 tys. zł.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 23 maja 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Muzeum Filumenistycznego.  
Mieczysław Kamiński – poinformował, że w bilansie sporządzonym na dzień 31.12.2012 r. jest błąd na 
pierwszej stronie, gdyż dwukrotnie pojawia się kwota straty z roku 2011 i z roku 2012. Ta strata (zysk)                 
z roku 2012 powinna być rubrykę niżej czyli w pozycji VIII.    
Burmistrz – odpowiedziała, że głosujemy nad projektem uchwały a nie nad bilansem.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:  
 

Uchwałę Nr XLVII/446/13  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Filumenistycznego 

     - stanowiący załącznik nr 6 
   
5/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej.  
Burmistrz poinformowała, że nowy projekt uchwały zakłada, że strata za rok 2012 w kwocie 2.032.861,99 
zł zostanie pokryta przez gminę poprzez przekazanie nieruchomości zabudowanej budynkiem przychodni. 
Różnice pomiędzy wartością przekazywanej nieruchomości a stratą za 2012 r. przeznacza się na pokrycie 
strat ZOZ z lat ubiegłych.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 23 maja 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej z autopoprawką.  
Mieczysław Kamiński – przypomniał wszystkim, że na Zespole Opieki Zdrowotnej pozostały jeszcze 
zobowiązania i nasuwa się pytanie, czy mają one pozostać na spółce czy mają to być zobowiązania 
gminy. 
Burmistrz – odpowiedziała, że zakładamy, że pokrycie tej straty nastąpi poprzez przekazanie budynku 
przychodni.     
 



Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za,  podjęła:  
 

Uchwałę Nr XLVII/447/13 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej 

     - stanowiący załącznik nr 7 
 
 
 
 
6/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLI/414/13 
Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 lutego 2013 r.  
Burmistrz poinformowała, że podjęcie uchwały wynika z konieczności zmiany zapisu w §1 ust. 2 uchwały 
nr XLI/414/13 Rady Miejskiej z dnia 28 lutego 2013 r. Zmiana dotyczy zmiany nazwy Parafii. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 23 maja 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany 
uchwały nr XLI/414/13 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 lutego 2013 r. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za,  podjęła:  
 

Uchwałę Nr XLVII/448/13 
w sprawie zmiany uchwały nr XLI/414/13 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej  

z dnia 28 lutego 2013 r. 

     - stanowiący załącznik nr 8 
 

7/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Kłodzkiemu w wysokości 10 tys. zł. 
Burmistrz poinformowała, że dotacja celowa dla Powiatu Kłodzkiego na zakup wyposażenia oraz 
przegląd instalacji elektrycznej w budynku Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Bystrzycy Kłodzkiej 
została zaplanowana w budżecie Gminy. W budynku ZSO mieści się również Gimnazjum nr 1, które to 
jest prowadzone przez Powiat Kłodzki na mocy porozumienia z Gminą Bystrzyca Kłodzka.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 23 maja 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu w wysokości 10 tys. zł. 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że jest to kwota symboliczna. W gimnazjum i liceum są nasze 

dzieci i mamy tylko 10 tys. zł ale dobre i to.   
Burmistrz – odpowiedziała, że wcale nie mamy takiego obowiązku gdyż podpisane zostało stosowne 
porozumienie o finansowaniu kosztów przez Powiat. Z naszej strony to jest tylko dobra wola.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za,  podjęła:  
 

Uchwałę Nr XLVII/449/13 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu 

     - stanowiący załącznik nr 9 
 

8/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Kłodzkiemu w kwocie 150 tys. zł. 
Burmistrz poinformowała, że udziela się dotacji celowej dla Powiatu Kłodzkiego w wysokości 150 tys. zł 
na z przeznaczeniem na budowę łącznika pomiędzy ul. Kolejową drogą powiatową a ul. Zamenhofa drogą 
powiatową w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 23 maja 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu. 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że cieszy się, że przekazujemy tę kwotę. Mówi, że uzasadnienie 

w tym przypadku jest enigmatyczne, że jeden samorząd może przekazać drugiemu pieniądze. Proponuje 
rozwinięcie uzasadnienia.  
Burmistrz – złożyła autopoprawkę do uzasadnienia polegającą na dopisaniu zdania o brzmieniu: ”Jest to 
bardzo ważna inwestycja i spowoduje wyprowadzenie transportu ciężarowego z miejscowości 
uzdrowiskowej”.    
 



Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za,  podjęła:  
 

Uchwałę Nr XLVII/450/13 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu 

     - stanowiący załącznik nr 10 
 

 

 

 

9/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego we wsi Poręba – gmina Bystrzyca Kłodzka. 
Burmistrz poinformowała, że sprawa ciągnie się już od roku 2009. Plan był już podjęty przez Radę, 
potem zausterkowany przez nadzór Wojewody. W między czasie zostało podjęte studium, musieliśmy 
poczekać aż ukaże się w Dzienniku Województwa Dolnośląskiego. Wówczas plan mogliśmy dopasować 
do studium. Tego wymagało od nas prawo.     
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu  w dniu 22 maja 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego we wsi Poręba – 
gmina Bystrzyca Kłodzka. 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że w związku z tym, że nie było żadnych protestów. Podjęcie tej 

uchwały jest jak najbardziej zasadne, ponieważ może stworzyć nową inwestycję na terenie Gminy                  
w Porębie. Plan jest bardzo dobrze opracowany, gdyż projektanci i architekci zadbali o to aby była tam 
zabudowa architektoniczna dla budownictwa ziemi kłodzkiej.    
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za,  podjęła:  
 

Uchwałę Nr XLVII/451/13 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 

we wsi Poręba – gmina Bystrzyca Kłodzka 

     - stanowiący załącznik nr 11 
 

  

Ad. 5. Funkcjonowanie instytucji kultury w gminie: MGOK, Muzeum Filumenistyczne, 
Biblioteka Publiczna. 
 
Burmistrz poinformowała, że radni analizowali bilanse instytucji kultury, odbyli wizje w instytucjach, 
omówiliśmy szczegółowo funkcjonowanie tych instytucji. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 24 maja 2013 r. odbyła wizję Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Bystrzycy 
Kłodzkiej i w oparciu o przedłożone dokumenty oraz informacje przedstawione przez Panią Dyrektor 
Grażynę Wachowską Szubę, zapoznała się z funkcjonowaniem instytucji kultury. (11 za, jednogłośnie) 
Komisja odbyła wizję Biblioteki Publicznej w Bystrzycy Kłodzkiej i w oparciu o przedłożone dokumenty 
oraz informacje przedstawione przez Pana Dyrektora Roberta Dumy, zapoznała się z funkcjonowaniem 
instytucji kultury. (11 za, jednogłośnie) 
Komisja odbyła wizję w Muzeum Filumenistycznym w Bystrzycy Kłodzkiej i w oparciu                                          
o przedłożone dokumenty zapoznała się z funkcjonowaniem instytucji kultury. 11 za, jednogłośnie) 
Burmistrz – poinformowała, że jeśli chodzi o MGOK został złożony wniosek o pozyskanie środków na 
wyremontowanie Sali widowiskowej. Środków jest o 5,5 razy mniej niż złożonych wniosków ale wiemy, że 
zmienia się alokacja środków w Urzędzie Marszałkowskim.  
Biblioteka Publiczna złożyła wniosek o pozyskanie środków w wysokości 150 tys. zł na wyposażenie                 
i remonty. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że rzeczywiście w ostatnim czasie dokładnie analizowaliśmy informację 
wszystkich instytucji kultury. Najważniejsze problemy zostały poruszone.  
Uważa, że jeśli chodzi o Muzeum Filumenistyczne powinno być więcej wystaw poświęconych historii 
Bystrzycy Kłodzkiej i miasta. Dodaje aby Muzeum nasze było Muzeum historycznym i regionalnym 
związanym z ziemią bystrzycką.    
Pani Jaworska – mówi, że proponowane wystawy fotografii są najczęściej związane z historią naszego 
miasta, niejednokrotnie autorzy fotografii byli i są mieszkańcami naszego miasta. Obecna wystawa 
„Osobliwości Bystrzycy Kłodzkiej” wskazuje nie tylko nasze miasto ale sąsiednie miejscowości, są grafiki 
poświęcone temu tematowi, prezentują postacie historyczne związane z naszym regionem.    



Mieczysław Kamiński – proponuje aby przedstawić np. wystawę dotyczącą Międzygórza na starych 
fotografiach czy pocztówkach.   
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zapoznała się z funkcjonowaniem instytucji kultury.  
  
Ad. 6. Informacje Burmistrza. 
Informacja o realizacji zadań gminy w okresie pomiędzy sesjami Rady Miejskiej (26.04.2013 r. –  
24.05.2013 r.) 
1/ 04.05.2013 r.  
-   Uroczyste Obchody Dni Miasta i Patrona Miasta Św. Floriana. 
-   Uroczysta Sesja w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Bystrzycy Kłodzkiej dla Marszałka    
    Sejmu p. Grzegorza Schetyny, Poseł na Sejm RP p. Moniki Wielichowskiej, Posła na Sejm RP p.  
    Jakuba Szulca, Działacza sportowego p. Andrzeja Puchacza. 
2/ 09.05.2013 r. 
-   Spotkanie z Wicewojewodą Dolnośląskim p. Ewą Mańkowską w sprawie budowy elektrowni wodnej 
    na tamie w Międzygórzu. 
3/ 13.05.2013 r. 
- Sesja nadzwyczajna i przystąpienie Gminy Bystrzyca Kłodzka do spółki „Dolnośląska Inicjatywa  
    Samorządowa” – w celu pozyskania 95% środków na rekultywację wysypiska w Bystrzycy Kłodzkiej 
    (ok. 3 mln zł ). 
- Spotkanie z mieszkańcami Spółdzielni Mieszkaniowej w Bystrzycy Kłodzkiej i Prezes Spółdzielni 
    p. Ireną Szulc w sprawie opłaty za śmieci, ich wywozu i segregacji. 
4/ 16-17.05.2013 r. 
-   Walne Zgromadzenie Związku Gmin Wiejskich w Poznaniu.  
- Spotkanie z Wiceministrem Oświaty i Wiceministrem Rolnictwa w sprawie zmian w Karcie  
    Nauczyciela i możliwości finansowania remontów dróg wiejskich ze środków Unii Europejskiej 
    w latach 2014-2020.  
5/ 21.05.2013 r. 
- Podpisanie umowy z Gospodarczym Bankiem Spółdzielczym w Strzelinie na obsługę finansową  
    Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
6/ 22.05.2013 r. 
-   Narada z Sołtysami oraz udział w szkoleniu przeprowadzonym przez pracowników Fundacji „Mercury” z    
    Wałbrzycha  na temat „Nowe możliwości finansowania i kierunki wspierania organizacji pozarządowych  
    w nowym okresie programowania 2014-2020”.  
- Komisyjne otwarcie kuli wieńczącej wieżę Rycerską i wydobycie zawartości z tuby ( dokumenty,  
    środki płatnicze, znaczki, widokówki z 1928 r.). 
7/ 23.05.2013 r. 
- Rozdanie nagród w Szkole Podstawowej Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej uczestnikom i laureatom 
   konkursów szkolnych z gminy Bystrzyca Kłodzka i Międzylesie. 
8/ 24.05.2013 r. 
- Wizyta u Ekscelencji Ignacego Deca w sprawie organizacji Dożynek Diecezjalnych w Bystrzycy 
    Kłodzkiej.  
9/ Gospodarka lokalowa: 
-  lokale użytkowe przejęte: 2 
-  lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 1; wytypowane do sprzedaży: 0 
-  lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu:3, w drodze rokowań -0 
-  pozyskane mieszkania: 2 
-  przydzielone mieszkania:1, po zakończonym remoncie kapitalnym-0, do remontu kapitalnego – 1, 
-  zamiany mieszkań: 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0 
• z urzędu – 0 

10/ Gospodarka mieniem gminnym: 
-  sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 12 

• lokale mieszkalne: 10, budynki (budowle): 0,  
• lokale użytkowe: 1 
• nieruchomości niezabudowane ( grunty rolne) – 1,  
• nieruchomości zabudowane - 0 

-  dzierżawa gruntów rolnych: 25 w tym: grunty rolne: nowe – 4, przedłużenia – 12; ogródki przydomowe:  
   nowe – 0,  przedłużenia – 2; grunty pod ogródkami piwnymi: nowe – 3; grunty pod plac manewrowy:  
   nowe – 1; grunty pod reklamy: nowe – 3. 
 
11/  Wydane Zarządzenia Burmistrza: 42 



12/ Informacja demograficzna: 
- urodzenia: 12 
- zgony: 12        
 

Burmistrz podziękowała za zaangażowanie w organizację święta Obchodów Miasta i Patrona Miasta    
Św. Floriana oraz podjęcie uchwał w sprawie przyznania tytułów Honorowego Obywatela. 
 
Ad. 7. Zapytania radnych. 
Mieczysław Kamiński – prosi o szersze informacje w sprawie przetargu na obsługę finansową Gminy. 

Skarbnik – poinformowała, że  ofertę złożyły dwa banki: Gospodarczy Bank Spółdzielczy ze Strzelina 

Bank Spółdzielczy z Kłodzka. Oferta Banku Gospodarczego była atrakcyjniejsza, zaproponował nam 

bieżącą obsługę bez prowizji i opłat i zaproponował, że wolne środki na rachunkach bankowych będą 

oprocentowane w wysokości 0,8% od obowiązującego wskaźnika.  Jeśli gmina chciałaby wziąć kredyt w 

rachunku bieżący to musimy płacić oprocentowanie w wysokości 0,9%. To zadecydowało o wyborze GBS 
ze Strzelina.  
Mieczysław Kamiński – pyta, czy BZ WBK nie złożył oferty? 
Ewa Matys – odpowiedziała, że takiej oferty jak GBS nie otrzymałaby gmina od BZ WBK. 
Jan Szkwarek – pyta, ile kosztowała nas impreza pn. Święty Florian? Mówi, że na terenie Małpiego Gaju  
robi się wysypisko śmieci. Są nawiezione gruzy. 
Burmistrz – poinformowała, ze stowarzyszenie rowerzystów wystąpiło z prośbą o wydzierżawienie im  
miejsca na tym obszarze w celu postawienia ramp, hopków itp.   
Co do kosztów imprezy św. Floriana przypomniała, że była to impreza dwudniowa, na którą otrzymaliśmy  
dofinansowanie w ramach środków transgranicznych.  
Dyrektor MGOK – poinformowała, że razem ze środkami pozyskanymi koszt tej imprezy wynosi ok.              
120 tys. zł.   
Andrzej Wziątek – prosi o informację, którą radca prawny Pan Marek Ociepa miał nam przygotować  
sprawie kosztów poniesionych w związku z toczącymi się postępowaniami sądowymi w roku 2012.  
Burmistrz poinformowała, że informacja zostanie przedstawiona. 
Mieczysław Kamiński – pyta Burmistrza czy hala po BFM została sprzedana? 
Burmistrz odpowiedziała, że hala została sprzedana za kwotę 400 tys. zł. 
Przewodniczący poinformował, że ogłasza przerwę w obradach na wykonanie zdjęcia pamiątkowego 
przed siedziba Ratusza. 
 
Ad. 8. Informacje Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady przypomniał o zbliżającym się terminie składania oświadczeń majątkowych. 
Poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 
1/ Państwa Olszyńskich w sprawie odkupienia lokalu użytkowego przy ul. Międzyleśnej;  
2/ życzenia od Pana Senatora Jurcewicza i Pani Poseł Wielichowskiej;  
3/ od Zakładu Opiekuńczo Leczniczego w sprawie dofinansowania do kosztów pobytu dziecka; 
4/ P. Kazimierza Uran w sprawie interwencji dot. zalewania lokalu; 
5/ odpowiedź na protest Radnych Rady Miejskiej w sprawie likwidacji oddziału zamiejscowego Wydz. 
Ochrony Środowiska Starostwa Powiatowego; 
6/ od Inspektora Sanitarnego z Kłodzka w sprawie oceny i bezpieczeństwa sanitarnego na terenie gminy 
za rok 2012; 
 
Mieczysław Kamiński pyta, czy nie wpłynęły rozstrzygnięcia nadzorcze dotyczące naszych uchwał? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie. 
 
Ad. 9. Informacje Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, ze Komisja na posiedzeniu w dniu 8 
maja br. dokonała wizji przygotowania obiektów sportowych do sezonu letniego., tj. koty tenisowe, stadion 
miejski oraz basen kąpielowy.  
Obiekt basenu kąpielowego nie wzbudza w ocenie komisji zadowolenia, nie zostały poczynione starania       
o czystość i porządek na terenie obiektu.  
Komisja stwierdza, że mieszkanie położone na terenie basenu kąpielowego jest mocno zaniedbane                   
i zdewastowane, uszkodzona instalacja elektryczna, brak grzejników oraz pieca centralnego ogrzewania. 
Komisji wnioskuje do Burmistrza o podjęcie natychmiastowej interwencji i wystosowanie stosownego 
pisma do obecnego dzierżawcy obiektu celem przywrócenia porządku i należytego stanu technicznego 
budynku ze wskazaniem terminu jego wykonania. (5 za, jednogłośnie) 
Burmistrz poinformowała, że pismo zostało wysłane i czekamy na odpowiedź ze strony dzierżawcy. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że w dniu 28 maja o godz. 9.00 odbędzie się 
posiedzenie Komisji Rewizyjnej w sprawie wypracowania wniosku o absolutorium. 



  
Ad. 10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Mieczysław Kamiński – pyta Przewodniczącego Rady czy przewiduje zorganizowanie szkolenia dla 
radnych z dziedziny samorządu terytorialnego. Prosi aby prasa samorządowa była dostarczana regularnie 
do Rady Miejskiej, m.in. Wspólnoty. 
Burmistrz – odpowiedziała, że mocno oszczędzamy, nie wysyłamy pracowników na kilkudniowe 
szkolenia. Najlepszym rozwiązaniem jest zaproszenie eksperta do nas i zorganizowanie szkolenia                 
z udziałem także innych jednostek. Dodała, że 14 czerwca br. odbędzie się szkolenie z Kodeksu 
Podstępowania Administracyjnego.  
Co do prasy, wszyscy radni mają dostęp do Internetu i w związku z tym zachęca do korzystania z niego. 
Mieczysław Kamiński – odpowiedział, że koszt wspólnoty nie jest duży i możemy zaprenumerować. 
Prosi o zorganizowanie szkolenia dla samych radnych. 
Burmistrz poinformowała, że podczas rozmów ze Spółdzielnią Mieszkaniową w Bystrzycy Kłodzkiej padła 
propozycja przekazania gminie Bystrzyca Kłodzka teren 1 ha tuż za blokami osiedlowymi w kierunku drogi 
na Polanicę Zdrój (po lewej stronie) w zamian za podpisanie porozumienia i wykonanie przez gminę 
remontu drogi wewnętrznej przy garażach. Droga nadal będzie drogą Spółdzielni ale w zamian za to 
otrzymamy w darowiźnie grunt.  
Pyta radnych czy w takim kierunku rozmów możemy iść.  
Mieczysław Kamiński mówi, ze zna inną wersję, bowiem abyśmy kupili 1 ha ziemi a oni sami swoją 
drogę wyremontują. Mówi, że należy wynegocjować jak najlepsze położenie gruntu, tuż przy ulicy. 
 
Przewodniczący poddał propozycję Burmistrza do przegłosowania. Rada w obecności 15 radnych,                  
w głosowaniu jawnym, 15 glosami za jednogłośnie przyjęła wniosek.  
  
Julian Kowalski – mieszkaniec Bystrzycy Kłodzkiej -  ustosunkował się do dwóch spraw: tj. śmieci i dług 
publiczny. Omówił wady i błędy ustawy śmieciowej, którą podpisał Prezydent RP, m.in. wskazał na: 
- monopolizowanie świadczenia na rzecz jednej gminy, 
- zrównanie zakładów komunalnych, 
Mówi, ze błędem było to, że nie przystąpiliśmy do Związku Inowrocławia, który był praktycznie 
buntownikiem tej ustawy. Inowrocław wyraźnie wskazywał, ze ta ustawa jest zła. Mówi, że ze strony 
naszej gminy brakowało wyjścia do ludzi, mieszkańców. Mówi, że np. w Głuchołazach były organizowane 
kampanie i akcje przeciwko tej ustawie, były afisze, plakaty. Dodał, że nie dość agresywnie gmina szła               
w kierunku tej informacji do ludzi i z ludźmi.   
Odnosząc się do kwestii długu publicznego, wskazał, że wynika on przede wszystkim z: 
- błędów prawnych, 
- przywilejów (tj. górnicy, hutnicy), 
- złej administracji – zdecydowany przerost administracji. 
Mówi, że należy zrobić przegląd w administracji w naszej gminie.    
Dodał, że dawniej przy tych stołach zasiadali także radni, tylko nie otrzymywali diety. Kiedy GS miał 
nadwyżkę postawił wodę mineralną. Koszt utrzymania radnych w Polsce to jest kwota od 720-730 mln zł. 
Za taką kwotę można wybudować 400 hal w ciągu roku, czyli można wybudować miasteczko domów 
jednorodzinnych. 
Dodał, że dobrze byłoby, aby przedsiębiorcy bystrzyccy uczestniczyli w rozmowach z miastami 
partnerskimi w celu nawiązania kontaktów. Mówi, że kontakt jest tak samo ważny jak towar.  
Ponadto, jest zdania, że zbyt duża liczba osób jest odznaczona w naszej gminie. Szanujmy te przywileje i 
nie szafujmy tym. Chodzi o odznaczenia Honorowego Obywatela. 
Pyta, czy ostatnie zmiany techniczne w Radzie  posłużyły, aby Rada lepiej działała?  
Mówi, że jest zadowolony i jest dumny z Rynku, który odżył, podobnie jak Góra Parkowa w Bystrzycy 
Kłodzkiej. Zauważa ciężką pracę radnych, widać gołym okiem większy porządek m.in. na cmentarzu, 
mieście. 
Burmistrz – nie zgodzi się do stwierdzenia mówiącego, że jeśli chodzi o problem śmieci to my milczymy. 
Należymy do Związku Gmin Wiejskich, który podejmuje działania w kierunku ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku. Księża odczytują w świątyniach informację w tym temacie, m.in. o konieczności 
składania deklaracji przez mieszkańców. Wydanych zostało 5 tys. Biuletynów, w których omówiliśmy ten 
problem śmieciowy.  
Jeśli chodzi o dług publiczny nie jesteśmy tak zadłużeni jak inne samorządy. Przejęliśmy dług po szpitalu, 
przez co psują nam się współczynniki nieco, pomimo iż otrzymaliśmy dotację z budżetu Państwa                    
w wysokości 10 mln zł.  
Absolutnie nie zgodzi się z tym, że szafujemy Honorami. To, że mogliśmy utrzymać szpital i to, że 
mogliśmy utrzymać ponad 100 miejsc pracy to zasługa Parlamentarzystów. Dzięki Nim problem szpitala 
bystrzyckiego został zauważony i otrzymaliśmy pokaźną dotację na jego częściowe oddłużenie.   
To, że kilkanaście lat temu, radni pracowali w czynie społecznym, dziś już nie jest to możliwe. Są pewne 



koszty, które radnemu muszą być zwrócone. Dieta jest rekompensatą za zwolnienie z wykonywanej pracy 
u pracodawcy.  
Co do przyrostu w administracji, Burmistrz oznajmiła, że nie ma go w naszej gminie. Kiedyś były zupełnie 
inne czasy, inna polityka. Wszystkie decyzje były odgórne, narzucone. Nie było Unii Europejskiej                           
i wymogów jakie stawia nam prawo.   
Edward Rojek – podziękował Burmistrzowi za naprawiony dach na ul. Zamenhofa. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że w wystąpieniu p. Juliana było dużo racji, podobnie jak i w wystąpieniu 
Pani Burmistrz. Przedstawione problemy są na dłuższą debatę. My tu nie rozstrzygniemy ich.                                 
W dzisiejszych czasach nie możliwa jest praca Rady w trybie społecznym. To, że dług publiczny rośnie,          
to nie jest wina samorządu. Jeśli chodzi o rozwój miasta idziemy do przodu i podejmowana działania są 
słuszne.  
Podziela zdanie mieszkańca, że w miejscowości Głuchołazy była faktycznie przeprowadzona akcja 
przeciwśmieciowa, była propaganda, łącznie z programami. Dodał, że nasze społeczeństwo jest 
niedoinformowane.   
Irena Stawiarska – poinformowała, że często bywa tak, że pieniądze są kością niezgody. Oznajmiła, ze 
diety otrzymywane przez radnych idą w części na stypendia dla dzieci, nagrody,  fundacje dla 
niepełnosprawnych, nagrody i poczęstunek na imprezy sportowe. Nie chwalimy się tym a może                         
i powinniśmy. Duża część środków idzie na cele społeczne.    
Jan Pięta – mówi, „niech ta skromność zostanie w tych radnych. Kto chce wiedzieć to wie.”   
Piotr Budnik nie zgadza się z wypowiedzią p. Juliana Kowalskiego w sprawie szafowania Honorami. 
Dzięki Marszalkowi Schetynie udało się załatwić dofinansowanie do remontu bystrzyckiej Jednostki Straży 
Pożarnej i za to Mu dziękujemy.  
Burmistrz – poinformowała wszystkich przybyłych, że to, że pijemy kawę i herbatę podczas obrad sesji              
i komisji to również jest ze składek, które wszyscy ponoszą wspólnie z własnej kieszeni. 
 
Irena Stawiarska – Sekretarz sesji - odczytała wniosek, który Rada wypracowała na posiedzi sesji                   
o następującym brzmieniu: 
„Rada Miejska wnioskuje o podjęcie wniosku w formie protestu przeciwko zamiarom archiwum                        
w Kamieńcu Ząbkowickim, zmierzającym do zabrania z Bystrzycy Kłodzkiej materiałów i dokumentów 
historycznych z 1928 r. uzyskanych po otwarciu kuli z Wieży Rycerskiej. Pozyskane walory winny zostać 
zdeponowane w Muzeum Filumenistycznym naszego miasta.”   
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
 
Ad. 11. Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji                             
za pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady czterdziestej ósmej sesji Rady 
Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej. 
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